
 

   

 

Zápis zo 4. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady 

vlády SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

19.decembra 2023, 13:00 -15:00 

Online 

 

4. zasadnutie KP bolo online zasadnutie,  zamerané na diskusiu o Talente a talentových politikách 

ako aj  reformách a investíciách v oblasti vzdelávania. 

 

Podklady na zasadnutie KP boli členom zaslané elektronicky dňa 12.12.2023, a to v nasledovnom 

rozsahu: 

 

• Program 

• Diskusný príspevok p. profesora Gozoru 

• Whitepaper Magnet na talent 

 

Program 

Bod 1 Privítanie a otvorenie zasadnutia  

Bod 2 Plán obnovy a odolnosti: reformy a investície v oblasti vzdelávania  

Bod 3 Opatrenia Národnej stratégie zamerané na talent  

Bod 4 Whitepaper Magnet pre talent   

Bod 5 SIEA: talent a rozvoj inovačného myslenia v projekte inovujme.sk  

Bod 6 Rôzne  

Bod 7 Záver  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

   

 

Priebeh 4. zasadnutia KP 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Andrea Uhrínová, riaditeľka kancelárie RVVTI ospravedlnila neprítomnú predsedníčku KP pre 

chorobu, otvorila zasadnutie, overila uznášaniaschopnosť a predstavila program zasadnutia. Ten 

bol zaslaný členom dňa 12.12.2023. Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov 

písomne predložené. Predložené diskusné príspevky boli s členmi Koordinačnej platformy zdieľané 

a budú reflektované v rámci prezentácií. 

 

Záver:  

Zastupujúca predsedníčka KP konštatovala, že Program 4. zasadnutia  bol jednoduchou väčšinou 

schválený bez pripomienok. 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - navrhnutý na overovateľa zápisnice bol p. Štefan Adam, 

nominovaný Ministerstvom pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej republiky.   

Zastupujúca predsedníčka KP zahájila hlasovanie a konštatovala, že p. Adam bol ako overovateľ 

zápisnice zo 4. zasadnutia KP jednoduchou väčšinou schválený. 

 

Pred prejdením k bodu 2 programu, zastupujúca predsedníčka KP informovala členov KP o 

aktivitách, ktoré sa uskutočnili od  posledného zasadnutia:  

▪ Finančné prostriedky na plnenie Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií na rok 2024 

sa dostali do predloženého rozpočtu na rok 2024. 

▪ V priebehu novembra začali zasadať doménové pracovné skupiny a začali pracovať na 

aktualizácii stratégie inteligentnej špecializácie  RIS3. 

▪ Schvaľovanie návrhu kompetenčného zákona, ktorý obsahuje zmenu v riadení Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie, kde táto kompetencia prechádza z predsedu vlády  

Slovenskej republiky na podpredsedu vlády Slovenskej republiky. V súvislosti s touto 

plánovanou zmenou bolo plánované aj 28. zasadnutie Rady vlády SR pre vedu, techniku a 

inovácie na koniec januára 2024. Vzhľadom na posuny v schvaľovaní Kompetenčného 

zákona je aktuálne predbežne plánované zasadnutie na 6. februára 2024. O prípadných 

zmenách Vás budeme informovať.  

▪ Hlavným bodom rokovania Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie bude Predbežný 

plán financovania, ktorý bude predmetom rokovania aj najbližšej Koordinačnej platformy. 

▪ Prebieha úprava Predbežného plánu financovania:  

o  Zapracovávajú sa pôvodné a dodatočné pripomienky, ešte tento týždeň dostanú 

členovia KP prepracovanú verziu, ktorú môžu pripomienkovať. Žiaľ, kvôli časovému 

hľadisku požiadala o zhovievavosť: termín na pripomienkovanie bude do 

04.01.2024. 

▪ Na zasadnutí KP 09.01.2024 sa plánuje diskusia, ako sa postaviť k národným projektom, 

ktoré môžu byť problematické alebo neboli prediskutované ich zámery v Komisii pre cieľ 1. 

 
 



 

   

 

Bod 2 – Plán obnovy a odolnosti: reformy a investície v oblasti vzdelávania 

Zastupujúca predsedníčka KP otvorila bod 2.  

Vysvetlila, že na základe diskusie členov Koordinačnej platformy na jej prvom zasadnutí, bolo 

rozhodnuté, že témou 4. stretnutia KP bude talent a vzdelávanie. Odovzdala slovo I. Kleinovej, 

riaditeľke odboru stratégií vo Výskumnej a inovačnej Autorite. Tá vysvetlila výber tém dnešného 

zasadnutia cez prizmu talentu a prebiehajúcich reforiem v danej oblasti a ďalej vysvetlila, že  

Výskumná a inovačná autorita z toho dôvodu pozvala na dnešné zasadnutie Petra Goliáša, riaditeľa 

Odboru vzdelávania, inovácií a verejných financií na Národnej implementačnej a koordinačnej 

autorite. Pán Goliáš členom predstavil Plán obnovy a odolnosti z pohľadu reformy a investícií 

v oblasti vzdelávania.  

 

P. Goliáš vo  svojej prezentácii predstavil dosiahnuté výsledky slovenských žiakov v testoch PISA 

v porovnaní s priemerom OECD a okolitými krajinami, vplyv socioekonomických faktorov na ich 

výsledky a uviedol, že práve inklúzia najohrozenejších detí je cieľom Komponentu 6 Plánu obnovy 

a odolnosti. Následne predstavil reformy a investície komponentu 6 POO. 

Rovnako sa venoval komponentu 7 POO – Vzdelávanie pre 21. storočie, kurikulárnej reforme, 

príprave a rozvoju učiteľov a digitálnemu vybaveniu škôl.  

 

Zastupujúca predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 2 programu.   

M. Plesh podotkol, že je dôležité sústrediť sa nie len na najslabších, ale aj na najlepších žiakov 

a študentov.  

P. Goliáš vysvetlil, že na základe odporúčaní OECD nemá dochádzať k oddeľovaniu najslabších od 

najlepších žiakov, pretože je to škodlivé pre výsledky celku. Dodal, že takáto podpora 

najtalentovanejších by mala nastávať až v neskoršom veku.  

M. Plesh uviedol, že na Slovensku nevieme venovať špeciálnu pozornosť talentovaným deťom 

v mladom veku.  

M. Putala doplnil, že neočakáva segregáciu talentovaných, ale pomoc pri rozvoji ich talentu 

napríklad v mimoškolskej činnosti a podobne. Taktiež upozornil na prepad prírodovednej 

vzdelanosti v roku 2009 v súvislosti s „Mikolajovou reformou“.  Následne poukázal na problémy pri 

uvoľňovaní pedagógov do komisií na olympiády a podobné aktivity.  

J. Wagner vyjadril podporu tvrdeniam M. Putalu. Vyzval na široké a kvalitné vzdelávanie. Vyzdvihol 

úlohu pedagógov, obsah výučby a úlohu súťaží a olympiád,  ako aj praktickej výučby v dielňach 

a laboratóriách. Na záver poukázal na slabú štylistiku, gramatiku, lexiku a rétoriku u mladej 

generácie.  

M. Plesh uviedol, že financie na Olympiády a súťaže sa nominálne nezvýšili od roku 2OO1.  

 

Záver:   

Zastupujúca predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informáciu o Pláne obnovy a 

odolnosti z pohľadu reformy a investícií v oblasti vzdelávania na vedomie.   

 

Bod 3 – Opatrenia Národnej stratégie zamerané na talent 



 

   

 

Zastupujúca predsedníčka KP otvorila tretí bod programu a odovzdala slovo Ive Kleinovej, 

riaditeľke odboru stratégií vo Výskumnej a inovačnej autorite.   

I.Kleinová predstavila opatrenia Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácii zamerané na talent,  

hlavné podoblasti talentovej kapitoly národnej stratégie zamerané na podporu mladých ľudí, 

lákanie a udržanie talentu  a zvýšenie kvality života. 

 

Zastupujúca predsedníčka KP navrhla odložiť diskusiu až do bodu 4. 

  

Záver 

Zastupujúca predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informácie o opatreniach Národnej stratégie 

zameraných na talent na vedomie. 

 
Bod 4 – Whitepaper Magnet pre talent   

Zastupujúca predsedníčka KP otvorila štvrtý bod programu a odovzdala slovo naspäť 

I.Kleinovej.  

I. Kleinová predstavila dôvody a proces vzniku whitepaperu Magnet pre talent. Predstavila jeho cieľ 

– navýšiť talent na Slovensku o  40 000 ľudí, a to znížením odchodov, zvýšením návratov prilákaním 

talentu zo zahraničia ako aj spoluprácou so slovenskou diaspórou v zahraničí a predstavila 

konkrétne opatrenia na udržanie a prilákanie talentu Slovensku.  

 

Zastupujúca predsedníčka KP otvorí diskusiu.  

M. Luptáčik  vyzdvihol dôležitosť všetkých opatrení v Národnej stratégii a Magnete pre talent, no 

upozornil na to, že bez fungujúcich a kvalitných univerzít nebudú dané opatrenia účinné. Vyzdvihol 

tiež dôležitosť kvalitných univerzít aj pre priame zahraničné investície ako aj pre pritiahnutie 

talentu.  

I. Kleinová vysvetlila, že Magnet pre talent cieli na navýšenie pridanej hodnoty slovenských 

vysokých škôl ako aj pokračovanie ich reformy, ktorú považuje pri úspechu v udržaní a lákaní 

talentu za kľúčovú.  

M. Plesh vyzval, aby sa pri diskusii o talente nezabúdalo na mladších ľudí.  

M. Baláž uviedol, že častá obava medzi mladými špičkovými vedcami je, že na Slovensku nebudú 

schopní robiť svetový výskum. Ako problém identifikoval verejné obstarávanie či časté audity.   

 

Záver 

Zastupujúca predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informácie o Whitepaperi Magnet pre 

talent na vedomie. 

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

Bod 5 – SIEA: talent a rozvoj inovačného myslenia v projekte inovujme.sk 

Predsedníčka KP otvorila piaty bod programu a odovzdala slovo Tomášovi Varadínkovi, 

riaditeľovi odboru zvyšovania inovačnej výkonnosti v Slovenskej inovačnej a energetickej 

agentúre.  

T. Varadínek predstavil priebeh implementácie Národného projektu Inovujme.sk a následne 

predstavil inovačné workshopy, ktoré organizuje Slovenská inovačná a energetická agentúra. 

Podotkol, že financovanie národného projektu končí v roku 2023 a vyzval členov k  zaslaniu 

návrhov, ako je možné workshopy financovať do budúcna. Následne sa venoval predstaveniu 

priebehu jednotlivých workshopov.  

 

Zastupujúca predsedníčka KP otvorila diskusiu.  

 I. Kleinová doplnila, že v  Národnej stratégii VVaI sa rozvoju podnikavosti venuje jedno opatrenie 

a problematike sa venujú aj mnohé neziskové organizácie a je nutné premyslieť akým spôsobom 

vieme čo najviac študentov podporiť v iniciatívnosti a podnikavosti.  

Záver 

Zastupujúca predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informácie o projekte Inovujme.sk na 
vedomie. 

 
 

Bod 6 – Rôzne 

Zastupujúca predsedníčka KP otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie 
príspevkov a  návrhov. 
Neboli vznesené žiadne ďalšie príspevky. 

 

Bod 6 – Záver  

Zastupujúca predsedníčka  KP poďakovala prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu. 


